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Godkjenningssaker 
 
GK 11/21 Godkjenning av møteinnkalling og sakliste 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Anne Gine Hestetun (A) sette fram slikt forslag til ny sak på sakskartet: 
 

«Uttale 
 
Legg Business Norway til Bergen.» 

 
Fylkesutvalet vedtok samrøystes å sette saka på sakskartet.  

 
 

Møteinnkalling og sakliste vart godkjent med endringa over.  
 
GK 12/21 Godkjenning av møteprotokoll frå møte 2. og 3. mars 2021 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Møteprotokoll frå møte 02. og 03. mars 2021 vart godkjent utan merknader.  
 
Referatsaker 
 
RS 27/21 Gjennomføring av Utviklingsplan for Vestland 2020-2024 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Vart referert.  
 
RS 28/21 Kvalitetssikring (KS2) av revidert Bømlopakke 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Vart referert.  
 
RS 29/21 Informasjon om utbytte og kvartalsrapport nr. 4 2020 frå Sarsia 
Development AS 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Vart referert.  
 
RS 30/21 Busetjing av flyktningar i Vestland 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Vart referert.  
 
RS 31/21 Omlegging av kollektivsystemet i Bergen 25. mai 2021 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Vart referert.  
 
RS 32/21 Kraftforsyningssituasjon i Vestland 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Vart referert.  
 
RS 33/21 Skulefrukostordning - oppfølging og forskingsprosjekt 



 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Vart referert.  
 
RS 34/21 Økonomiplan 2021 (VP5) Auka gjennomføring - fleire ut i lære 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Vart referert.  
 
Skriftlege spørsmål 
 
SI 7/21 Spørsmål frå Hammer (SV) - tannhelse 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 

Spørsmål og svar - Marthe Hammer (SV) - tannhelse 
 
Spørsmål: Kor mange står på venteliste for behandling i den fylkeskommunale tannhelsetenesten, 
kva for grupper er dette og kor lang ventetid er det? 
 
Svar: Tannhelse er ikkje kjend med at nokon av pasientane i dei prioriterte gruppene står på 
venteliste per no. Områdeleiarar/klinikkleiarar kan evt. konsulterast for å stadfeste at dette er 
faktum.  
 
Ventelista for TOO-pasientane er lang (opp til 82 veker), men sidan TOO-pasientane skal få dekka 
si behandling av tilskotsmidlar, så er det på sida i denne samanhengen. Storleiken og omfanget av 
TOO-tilbodet er avhengig av tildelte tilskotsmidlar.  
 
Det kan også vere ventelister for å komme til tannbehandling i narkose, særskild etter covid-19. I 
2020 så var ventetid over 3 månadar for 108 av 365 pasientar tilvist for tannbehandling i narkose. 
Pasientane som måtte vente meir enn 3 mnd. skuldast i all hovudsak covid-19.  
 
Kor stort etterslepet er i tannhelsetenesta varierer frå tannklinikk til tannklinikk. Det er ulikt kor 
hardt dei ulike tannklinikkane har blitt råka av koronasituasjonen og det er ulikt kvar det har mangla 
bemanning. Det generelle etterslepet i fylket kjem fram av rapportering til KOSTRA: 

 
 
Spørsmål: Kva akutt tilbod er det til den gruppen som står på ventelisten til å få fylkeskommunal 
tannhelseteneste? 
 
Svar: Tannklinikkane tek alltid i mot pasientar med akutte behandlingsbehov uavhengig om 
pasienten skulle stå på venteliste eller ikkje. I tillegg er tannlegevakten tilgjengeleg etter 
opningstida til dei offentlege tannklinikkane (kveldare og helg/helligdagar). I distrikta må 
tannlegane kontaktast på sitt private telefonnummer. Det er ikkje utarbeida noko spesielt tilbod til 
personar på venteliste, då det som skildra over berre er pasientar som ventar på å få komme til 
vurdering i TOO-tilbodet som blir sett på venteliste. Desse personane er vaksne betalande og vel 
sjølv kvar dei ønsker å få akuttbehandling, då dei betaler for desse tenestene sjølv fram til dei har 
blitt definert inn i TOO-gruppa.   
 
Spørsmål: Dei som står på venteliste for fylkeskommunal tannhelseteneste, men får ein akutt 



infeksjon og må nytte seg av tannlegevakten, kva koster dette? 
 
Svar: Pasientar som har rettar i den offentlege tannhelsetenesta får gratis akutthjelp også ved 
tannlegevakta. 
 
Spørsmål: Er situasjonen forverret/forbedra som konsekvens av coronapandemien? 
 
Svar: Redusert drift og nødvendige tilpassingar for å sikre smittevern har ført til eit auka etterslep i 
tannhelsetenesta. Tannklinikkane har no difor i liten grad høve til å ta inn vaksne betalande 
pasientar og dette påvirkar difor økonomien til tannhelsetenesta. Tannhelsetenesta prioriterer 
pasientar etter Helsedirektoratet sine tilrådingar, der sårbare grupper vert høgast prioritert. Dei 
pasientane som har rettar i den offentlege tannhelsetenesta får eit oppsøkande og regelmessig 
tilbod, men intervalla mellom kvar statusundersøking vil i ein periode kunne bli forlenga. Dette 
etterslepet jobbar tenesta hard med å ta att innanfor dei rammene me har. Så lenge det ut i frå 
smittevernomsyn ikkje er mogleg å ha full drift, så vil det vere vanskeleg å komme heilt ajour med 
etterslepet. Særskild for tannklinikkar som allereie før covid-19 hadde store pasientgrupper med 
prioritert klientell og lite vaksen betalande klientell, så vil det ta tid før ein når tilstrekkeleg høg 
tilsynsprosent og får minimert etterslepet. 
 
Spørsmål: Kva er kostnaden for Vestland fylkeskommune, og kor lang tid ville ein hatt behov for 
å bygge opp ei offentleg tannhelseteneste slik at ein kan gi alle unge under 26 og alle 
over 75 år i Vestland tannhelsebehandling innanfor den fylkeskommunale 
tannhelsetenesta? 
 
Svar: Dette er eit svært omfattande spørsmål som krev grundig analyse og som ikkje er mogleg å 
svare ut innanfor den tidsramma som er gitt tannhelsetenesta. Helsedirektoratet har gjort 
utrekningar og analyser av å utvide gruppa born og unge som får gratis behandling frå 0-18 til 0-20 
eller 0-23. Samanlikna med kven som har rett til gratis tannbehandling i dag, så vil ei utviding i 
denne skalaen vere svært kostbar. 
 
Spørsmål: I kva grad grad nyttar fylkeskommunen høve til forsking og fagleg utvikling som 
reiskap for å rekruttere tannlegar innan den offentlege tannhelsetenesta? 
 
Svar: Fagutvikling og kompetanseheving er viktig for tannhelsepersonelle også. Tannhelsetenesta 
tar hensyn til dette. Vi har muligheter for disse gjennom TK Vestland. 
 
 
Politiske saker 
 
PS 51/21 Forslag til endringar i båt- og ferjenøkkelen i inntektssystemet – 
høyringsuttale 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Vestland fylkeskommune støttar forslaget til ny delkostnadsnøkkel for båt og ferje, der kriteriet 
for båtar vert delt likt mellom lengde kystlinje og normerte båtkostnader. 
 
2. Vestland fylkeskommune meiner oppdatering av kriteriet bør skje så snart nye data er 
tilgjengelege, dvs. etter alternativ 1 i høyringsnotatet. 
 
3. Vestland fylkeskommune meiner kravet om heilårsdrift skal praktiserast slik at ruter kan 
innstillast i fellesferien. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  23.03.2021 
 
Trude Brosvik (Krf) sette på vegner av Krf, A, Sp, MDG og SV fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt: 
 
Vestland fylkeskommune meiner kutt i klimagassutslepp og kostnadar til omstilling til 
miljøvennleg ferje- og hurtigbåtar er ein vesentleg kostnadsdrivar innan båt og 
ferjetrafikken. Det må vurderast korleis fylka skal få kompensert desse kostnadane, enten 



det kan gjerast gjennom ei vektlegging i ferje/hurtigbåt-nøkkelen, eller som ei anna 
føreseieleg kompensasjonsordning.» 
 

Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Brosvik sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Vestland fylkeskommune støttar forslaget til ny delkostnadsnøkkel for båt og ferje, der kriteriet 
for båtar vert delt likt mellom lengde kystlinje og normerte båtkostnader. 
 
2. Vestland fylkeskommune meiner oppdatering av kriteriet bør skje så snart nye data er 
tilgjengelege, dvs. etter alternativ 1 i høyringsnotatet. 
 
3. Vestland fylkeskommune meiner kravet om heilårsdrift skal praktiserast slik at ruter kan 
innstillast i fellesferien. 
 
4. Vestland fylkeskommune meiner kutt i klimagassutslepp og kostnadar til omstilling til 
miljøvennleg ferje- og hurtigbåtar er ein vesentleg kostnadsdrivar innan båt og ferjetrafikken. Det 
må vurderast korleis fylka skal få kompensert desse kostnadane, enten det kan gjerast gjennom ei 
vektlegging i ferje/hurtigbåt-nøkkelen, eller som ei anna føreseieleg kompensasjonsordning. 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Trude Brosvik (KRF) sette på vegner av KRF, A, MDG, Sp, SV, V fram slikt forslag:  
 

«Alternativ punkt 4 
 
Vestland fylkeskommune meiner kutt i klimagassutslepp og kostnader til omstilling til 
miljøvenleg ferje- og hurtigbåtar er ein vesentleg kostnadsdrivar innan båt og 
ferjetrafikken. Fylka må få kompensert desse kostnadane.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga punkt 1-3 vart samrøystes vedteke.  
Brosvik sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
Det vart ikkje røysta over innstillings punkt 4. 
 
Vedtak 
 
1. Vestland fylkeskommune støttar forslaget til ny delkostnadsnøkkel for båt og ferje, der kriteriet 
for båtar vert delt likt mellom lengde kystlinje og normerte båtkostnader. 
 
2. Vestland fylkeskommune meiner oppdatering av kriteriet bør skje så snart nye data er 
tilgjengelege, dvs. etter alternativ 1 i høyringsnotatet. 
 
3. Vestland fylkeskommune meiner kravet om heilårsdrift skal praktiserast slik at ruter kan 
innstillast i fellesferien. 
 
4. Vestland fylkeskommune meiner kutt i klimagassutslepp og kostnader til omstilling til 
miljøvenleg ferje- og hurtigbåtar er ein vesentleg kostnadsdrivar innan båt og ferjetrafikken. Fylka 
må få kompensert desse kostnadane. 
 
 
PS 52/21 Utlysing av driftskontrakt 4607 Sunnfjord sør - fullmakt til å inngå 
kontrakt 
 
Forslag til innstilling  
 



1. Fylkesrådmannen får løyve til å inngå kontrakt med Veidekke Industri AS i samsvar med 
deira tilbodspris på kr 383 801 487. 

2. Kontrakten vil ha økonomiske konsekvensar for seinare år. Dette vil bli innarbeidd i dei 
årlege budsjetta. 

 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  23.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesrådmannen får løyve til å inngå kontrakt med Veidekke Industri AS i samsvar med deira 

tilbodspris på kr 383 801 487. 
2. Kontrakten vil ha økonomiske konsekvensar for seinare år. Dette vil bli innarbeidd i dei årlege 

budsjetta. 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 

1. Fylkesrådmannen får løyve til å inngå kontrakt med Veidekke Industri AS i samsvar med 
deira tilbodspris på kr 383 801 487. 

2. Kontrakten vil ha økonomiske konsekvensar for seinare år. Dette vil bli innarbeidd i dei 
årlege budsjetta. 

 
 
PS 53/21 Utlysing av driftskontrakt 4604 Bergen - Os - Austevoll, fullmakt til å 
inngå kontrakt 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkesrådmannen får løyve til å inngå kontrakt med Presis vegdrift AS i samsvar med deira 
tilbodspris på kr 462 424 564. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  23.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesrådmannen får løyve til å inngå kontrakt med Presis vegdrift AS i samsvar med deira 
tilbodspris på kr 462 424 564. 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Fylkesrådmannen får løyve til å inngå kontrakt med Presis vegdrift AS i samsvar med deira 
tilbodspris på kr 462 424 564. 



 
 
PS 54/21 Ekstraordinære midlar til bedriftsintern opplæring (BIO) 
 
Forslag til vedtak 
 
1. Fylkesutvalet gir fylkesrådmannen fullmakt til å lyse ut ekstraløyvinga til BIO vedteke av 
Stortinget 23.02.21. 
 
2. Fylkesutvalet vedtek at stønadsgrensa for BIO skal aukast frå 800 000 kroner til 2 millionar 
kroner. 
 
3. Fylkesutvalet vedtek at retningslinene skal opne for at midlane skal kunne nyttast til å ta fagbrev 
på jobb. 
 
4. Fylkesutvalet vedtek at BIO-midlane for interne opplæringstiltak kan meldast inn i GBER.  
 
5. Fylkesutvalet gir Fylkesrådmannen fullmakt til å revidere retningslinene for forvalting av midlar til 
bedriftsintern opplæring i dialog med partane i arbeidslivet.  
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmann sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet gir fylkesrådmannen fullmakt til å lyse ut ekstraløyvinga til BIO vedteke av 
Stortinget 23.02.21. 
 
2. Fylkesutvalet vedtek at stønadsgrensa for BIO skal aukast frå 800 000 kroner til 2 millionar 
kroner. 
 
3. Fylkesutvalet vedtek at retningslinene skal opne for at midlane skal kunne nyttast til å ta fagbrev 
på jobb. 
 
4. Fylkesutvalet vedtek at BIO-midlane for interne opplæringstiltak kan meldast inn i GBER.  
 
5. Fylkesutvalet gir Fylkesrådmannen fullmakt til å revidere retningslinene for forvalting av midlar til 
bedriftsintern opplæring i dialog med partane i arbeidslivet.  
 
 
PS 55/21 Redusert produksjon for turistruter - nettokontraktar båt 
 
Forslag til innstilling  
 
1. Fylkesutvalet godkjenner Norled sin førespurnad om oppstart av produksjon for Turistrute 
Hardanger frå og med 21. juni, likevel slik at Norled skal overvake situasjonen og starte opp 
tidlegare dersom marknadssituasjonen endrar seg. Fylkesutvalet godkjenner ikkje Norled sitt 
ønske om å avslutte ruta 8. august, men ber dei om å marknadsføre opningstid for ruta til og med 
29. august. Det vil likevel vera mogleg for Norled å avslutte produksjonen ved skulestart 
(16.08.2021), dersom det ikkje er grunnlag for vidare drift. Dette må varslast minimum 2 veker på 
førehand. Fylkesutvalet godkjenner at ruta vert drifta av fartøy med 112 pax, men Norled lyt setje 
inn båt tilsvarande  kontraktskravet på 180 pax, dersom passasjermengd tilseier eit slikt behov.  
 
2. Fylkesutvalet godkjenner Norled sin førespurnad om oppstart av produksjon av ruta Bergen-
Flåm frå og med 21. juni, likevel slik at Norled skal overvake situasjonen og starte opp tidlegare 
dersom marknadssituasjonen endrar seg. Fylkesutvalet godkjenner ikkje Norled sitt ønske om å 
avslutte ruta 8. august, men ber dei om å marknadsføre opningstid for ruta til og med 29. august. 
Det vil likevel vera mogleg for Norled å avslutte produksjonen ved skulestart (16.08.2021), dersom 
det ikkje er grunnlag for vidare drift. Dette må varslast minimum 2 veker på førehand. 
 
3. Vederlaget til Norled skal reduserast med utgangspunkt i bortfall av budsjetterte variable 
kostnadar i kontrakt. 



 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  23.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet godkjenner Norled sin førespurnad om oppstart av produksjon for Turistrute 
Hardanger frå og med 21. juni, likevel slik at Norled skal overvake situasjonen og starte opp 
tidlegare dersom marknadssituasjonen endrar seg. Fylkesutvalet godkjenner ikkje Norled sitt 
ønske om å avslutte ruta 8. august, men ber dei om å marknadsføre opningstid for ruta til og med 
29. august. Det vil likevel vera mogleg for Norled å avslutte produksjonen ved skulestart 
(16.08.2021), dersom det ikkje er grunnlag for vidare drift. Dette må varslast minimum 2 veker på 
førehand. Fylkesutvalet godkjenner at ruta vert drifta av fartøy med 112 pax, men Norled lyt setje 
inn båt tilsvarande  kontraktskravet på 180 pax, dersom passasjermengd tilseier eit slikt behov.  
 
2. Fylkesutvalet godkjenner Norled sin førespurnad om oppstart av produksjon av ruta Bergen-
Flåm frå og med 21. juni, likevel slik at Norled skal overvake situasjonen og starte opp tidlegare 
dersom marknadssituasjonen endrar seg. Fylkesutvalet godkjenner ikkje Norled sitt ønske om å 
avslutte ruta 8. august, men ber dei om å marknadsføre opningstid for ruta til og med 29. august. 
Det vil likevel vera mogleg for Norled å avslutte produksjonen ved skulestart (16.08.2021), dersom 
det ikkje er grunnlag for vidare drift. Dette må varslast minimum 2 veker på førehand. 
 
3. Vederlaget til Norled skal reduserast med utgangspunkt i bortfall av budsjetterte variable 
kostnadar i kontrakt. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet godkjenner Norled sin førespurnad om oppstart av produksjon for Turistrute 
Hardanger frå og med 21. juni, likevel slik at Norled skal overvake situasjonen og starte opp 
tidlegare dersom marknadssituasjonen endrar seg. Fylkesutvalet godkjenner ikkje Norled sitt 
ønske om å avslutte ruta 8. august, men ber dei om å marknadsføre opningstid for ruta til og med 
29. august. Det vil likevel vera mogleg for Norled å avslutte produksjonen ved skulestart 
(16.08.2021), dersom det ikkje er grunnlag for vidare drift. Dette må varslast minimum 2 veker på 
førehand. Fylkesutvalet godkjenner at ruta vert drifta av fartøy med 112 pax, men Norled lyt setje 
inn båt tilsvarande  kontraktskravet på 180 pax, dersom passasjermengd tilseier eit slikt behov.  
 
2. Fylkesutvalet godkjenner Norled sin førespurnad om oppstart av produksjon av ruta Bergen-
Flåm frå og med 21. juni, likevel slik at Norled skal overvake situasjonen og starte opp tidlegare 
dersom marknadssituasjonen endrar seg. Fylkesutvalet godkjenner ikkje Norled sitt ønske om å 
avslutte ruta 8. august, men ber dei om å marknadsføre opningstid for ruta til og med 29. august. 
Det vil likevel vera mogleg for Norled å avslutte produksjonen ved skulestart (16.08.2021), dersom 
det ikkje er grunnlag for vidare drift. Dette må varslast minimum 2 veker på førehand. 
 
3. Vederlaget til Norled skal reduserast med utgangspunkt i bortfall av budsjetterte variable 
kostnadar i kontrakt. 
 
 
PS 56/21 Nullutsleppspilot - Prosjektorganisering av Framtidas Hurtigbåt del II 
 
Forslag til innstilling  
 

1. Fylkesutvalet tek saka til etterretning og gir fylkesrådmannen mandat til å halde fram med 
vidare samarbeid med dei andre fylkeskommunane knytt til «Fremtidens hurtigbåt del II». 
 



2. Fylkesutvalet vedtek å signere samarbeidsavtala «Utviklingsløp for Fremtidens hurtigbåt 
del II» med tilhøyrande vedlegg, og formaliserer med dette eit samarbeid som i 
tilsagnsbrevet frå Klimasats også er sett som ein føresetnad for økonomisk støtte. 
 

3. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen om å leggja fram ei orienteringssak om status i 
prosjektet/konkurransegrunnlaget i juni. 
 

4. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen førebu ei sak om mogleg felles eigarskap for 
pilotmateriell og plan for og finansiering av bygg og pilotering av framtidas hurtigbåt innan 
utgangen av 2021.  

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  23.03.2021 
 
Trude Brosvik (Krf) sette på vegner av Krf, A, Sp, MDG og SV fram slikt forslag:  
 

«Nytt punkt: 
 
Til punkt 6 i samarbeidsavtalen: Vestland fylke vil bygge ein nullutsleppspilot som etter 
pilot-/demonstrasjonsperioden kan gå inn i permanent drift i sambandet Florø-Måløy-Selje 
med lågast mogleg klimautslepp og kort reisetid. Ambisjonen er å få til ein pilot som vil 
sette næringslivet og det offentlege i stand til framtidig omlegging til nullutslepp på alle 
hurtigbåtar.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Brosvik sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet tek saka til etterretning og gir fylkesrådmannen mandat til å halde fram med 

vidare samarbeid med dei andre fylkeskommunane knytt til «Fremtidens hurtigbåt del II». 
 

2. Fylkesutvalet vedtek å signere samarbeidsavtala «Utviklingsløp for Fremtidens hurtigbåt del 
II» med tilhøyrande vedlegg, og formaliserer med dette eit samarbeid som i tilsagnsbrevet frå 
Klimasats også er sett som ein føresetnad for økonomisk støtte. 
 

3. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen om å leggja fram ei orienteringssak om status i 
prosjektet/konkurransegrunnlaget i juni. 
 

4. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen førebu ei sak om mogleg felles eigarskap for pilotmateriell 
og plan for og finansiering av bygg og pilotering av framtidas hurtigbåt innan utgangen av 
2021. 

 

5. Til punkt 6 i samarbeidsavtalen: Vestland fylke vil bygge ein nullutsleppspilot som etter pilot-
/demonstrasjonsperioden kan gå inn i permanent drift i sambandet Florø-Måløy-Selje med 
lågast mogleg klimautslepp og kort reisetid. Ambisjonen er å få til ein pilot som vil sette 
næringslivet og det offentlege i stand til framtidig omlegging til nullutslepp på alle hurtigbåtar. 

 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Jon Askeland (SP) sette fram slikt forslag: 
 

«Fylkeutvalet registrerer uro frå verftsnæringa, og ber fylkesrådmannen innrette 
forespørselen slik at det blir god deltaking frå leverandørindustrien i prosessen vidare.» 

 
Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag til utsetjing:  
 

«Saken utsettes i påvente av et miniseminar med bransjen, ref. diskusjon i fylkesutvalget.» 
 
Avrøysting til utsetjing: 
 
Søviknes sitt forslag vart vedteke mot 2 røyster (SV, MDG). 



 
Vedtak 
 
Saka vert utsett i påvente av eit miniseminar med bransjen, ref. diskusjon i fylkesutvalet.  
 
 
PS 57/21 Pilot autonom buss i Førde 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet godkjenner gjennomføring av pilot autonom buss i Førde. Kostnader til 
gjennomføring av pilot vil bli dekka innanfor budsjettet til løyvingsnivå buss 2021 sitt 
budsjett.Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  23.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet godkjenner gjennomføring av pilot autonom buss i Førde. Kostnader til 
gjennomføring av pilot vil bli dekka innanfor budsjettet til løyvingsnivå buss 2021 sitt budsjett. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet godkjenner gjennomføring av pilot autonom buss i Førde. Kostnader til 
gjennomføring av pilot vil bli dekka innanfor budsjettet til løyvingsnivå buss 2021 sitt budsjett. 
 
 
PS 58/21 Vestland fylkeskommune sin uttale til dei føreslegne forskriftsendringane 
i akvakulturregelverket 
 
Forslag til innstilling: 
 
1. Vestland fylkeskommunen stør framlegga som gjeld betra regelverk i driftsfasen for akvakultur, 
og forventar at dette blir rasjonelt for forvaltninga og næringa. Dette samstundes som omsynet til 
miljø blir ivareteke gjennom krav i akvakulturdriftsforskrifta. 
 
2. Vestland fylkeskommune er positiv til dei føreslegne endringane som medfører ei 
ansvarleggjering av vare- og tenesteprodusentane i akvakulturnæringa. 
 
3. Vestland fylkeskommune stør framlegget om ei sikkerheitssone på 500 meter rundt 
akvakulturanlegg til havs.  
 
4. Vestland fylkeskommune forventar at regjeringa kjem tilbake med ein grundigare prosess for 
korleis havbruk til havs skal organiserast og at det vert teke omsyn til dei regionale interessene. 
Temaet bør takast med i regjeringa sin nye havbruksstrategi som er under arbeid. 
 
5. Vestland fylkeskommune tilrår at det på sikt blir laga ei eiga tildelingsforskrift for havbruk til havs 
som omfattar fleire artar enn laks, og oppmodar om at fylkeskommunane som tildelingsstyresmakt 
vert tekne med i prosessen og får ei forskriftsfesta rolle i tildelingsprosessen. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for næring -  23.03.2021 
 
Mark Taylor (MDG) sette på vegner av A, Frp, H, MDG, Sp, SV, V, Krf, U fram slikt forslag:  

 
«Tillegg 



6. Høyringsinstansane er bedt om innspel til betydinga seglingsrutar (seglingskorridorar) vil 
ha for mobile akvakulturanlegg til havs. Vestland fylkeskommune ser at slike mobile 
anlegg kan påverke fiskeri, skipstrafikk, friluftsliv, reiseliv, forsvaret, petroleumsverksemd, 
fornybar energi, røyrleidningar, el-kablar, lagring av CO2 under havbotnen og 
mineralutvinning på havbotnen. Vestland fylkeskommune peikar på at marine 
næringsparkar kan vere ein god måte å dempe konfliktar mellom næringsaktørar som vil 
bruke same havareal, samt betre samarbeid og samhandling mellom ulike interesser til 
havs.» 

 
Aleksander Øren Heen (Sp) sette på vegner av A, MDG, Sp, SV, V, Krf fram slikt forslag:  
  

«Tillegg 
7. Vestland fylkeskommune syner til at det er planlagd å gje fiskeridirektoratet mynde til 
tildeling av konsesjonar til havs. Dette meiner fylkeskommunen er uheldig då 
fiskeridirektoratet også er tilsynsmynde. Vestland fylkeskommune ynskjer tildelingsløyve 
også til havs.» 

 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag som innstilling til fylkesutvalet vart samrøystes vedteke. 
Taylor sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Øren Heen sitt forslag vart vedteke med 10 røyster mot 5 (H, Frp). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Vestland fylkeskommunen stør framlegga som gjeld betra regelverk i driftsfasen for akvakultur, 
og forventar at dette blir rasjonelt for forvaltninga og næringa. Dette samstundes som omsynet til 
miljø blir ivareteke gjennom krav i akvakulturdriftsforskrifta. 
2. Vestland fylkeskommune er positiv til dei føreslegne endringane som medfører ei 
ansvarleggjering av vare- og tenesteprodusentane i akvakulturnæringa. 
3. Vestland fylkeskommune stør framlegget om ei sikkerheitssone på 500 meter rundt 
akvakulturanlegg til havs.  
4. Vestland fylkeskommune forventar at regjeringa kjem tilbake med ein grundigare prosess for 
korleis havbruk til havs skal organiserast og at det vert teke omsyn til dei regionale interessene. 
Temaet bør takast med i regjeringa sin nye havbruksstrategi som er under arbeid. 
5. Vestland fylkeskommune tilrår at det på sikt blir laga ei eiga tildelingsforskrift for havbruk til havs 
som omfattar fleire artar enn laks, og oppmodar om at fylkeskommunane som tildelingsstyresmakt 
vert tekne med i prosessen og får ei forskriftsfesta rolle i tildelingsprosessen. 
6. Høyringsinstansane er bedt om innspel til betydinga seglingsrutar (seglingskorridorar) vil ha for 
mobile akvakulturanlegg til havs. Vestland fylkeskommune ser at slike mobile anlegg kan påverke 
fiskeri, skipstrafikk, friluftsliv, reiseliv, forsvaret, petroleumsverksemd, fornybar energi, 
røyrleidningar, el-kablar, lagring av CO2 under havbotnen og mineralutvinning på havbotnen. 
Vestland fylkeskommune peikar på at marine næringsparkar kan vere ein god måte å dempe 
konfliktar mellom næringsaktørar som vil bruke same havareal, samt betre samarbeid og 
samhandling mellom ulike interesser til havs. 
7. Vestland fylkeskommune syner til at det er planlagd å gje fiskeridirektoratet mynde til tildeling av 
konsesjonar til havs. Dette meiner fylkeskommunen er uheldig då fiskeridirektoratet også er 
tilsynsmynde. Vestland fylkeskommune ynskjer tildelingsløyve også til havs. 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga punkt 1-6 vart samrøystes vedteke.  
Innstillinga punkt 7 vart vedteke mot 5 røyster (H, Frp). 
 
Vedtak 
 
1. Vestland fylkeskommunen stør framlegga som gjeld betra regelverk i driftsfasen for akvakultur, 
og forventar at dette blir rasjonelt for forvaltninga og næringa. Dette samstundes som omsynet til 
miljø blir ivareteke gjennom krav i akvakulturdriftsforskrifta. 
2. Vestland fylkeskommune er positiv til dei føreslegne endringane som medfører ei 
ansvarleggjering av vare- og tenesteprodusentane i akvakulturnæringa. 
 



3. Vestland fylkeskommune stør framlegget om ei sikkerheitssone på 500 meter rundt 
akvakulturanlegg til havs.  
 
4. Vestland fylkeskommune forventar at regjeringa kjem tilbake med ein grundigare prosess for 
korleis havbruk til havs skal organiserast og at det vert teke omsyn til dei regionale interessene. 
Temaet bør takast med i regjeringa sin nye havbruksstrategi som er under arbeid. 
 
5. Vestland fylkeskommune tilrår at det på sikt blir laga ei eiga tildelingsforskrift for havbruk til havs 
som omfattar fleire artar enn laks, og oppmodar om at fylkeskommunane som tildelingsstyresmakt 
vert tekne med i prosessen og får ei forskriftsfesta rolle i tildelingsprosessen. 
 
6. Høyringsinstansane er bedt om innspel til betydinga seglingsrutar (seglingskorridorar) vil ha for 
mobile akvakulturanlegg til havs. Vestland fylkeskommune ser at slike mobile anlegg kan påverke 
fiskeri, skipstrafikk, friluftsliv, reiseliv, forsvaret, petroleumsverksemd, fornybar energi, 
røyrleidningar, el-kablar, lagring av CO2 under havbotnen og mineralutvinning på havbotnen. 
Vestland fylkeskommune peikar på at marine næringsparkar kan vere ein god måte å dempe 
konfliktar mellom næringsaktørar som vil bruke same havareal, samt betre samarbeid og 
samhandling mellom ulike interesser til havs. 
 
7. Vestland fylkeskommune syner til at det er planlagd å gje fiskeridirektoratet mynde til tildeling av 
konsesjonar til havs. Dette meiner fylkeskommunen er uheldig då fiskeridirektoratet også er 
tilsynsmynde. Vestland fylkeskommune ynskjer tildelingsløyve også til havs. 
 
 
PS 59/21 Biogassnotat for Vestland fylke 2021 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet ber om at mål og retningsliner for biogass i Vestland vert innlemma i ny «regional 
plan for fornybar energi i Vestland”. Arbeidet med denne planen er forankra i «Utviklingsplanen for 
Vestland» og arbeidet startar opp 2021. Ved å ta med biogass i denne planen får ein eit betre og  
meir samla bilete av energiressursane i Vestland fylke. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for næring -  23.03.2021 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag som innstilling til fylkesutvalet vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
Fylkesutvalet ber om at mål og retningsliner for biogass i Vestland vert innlemma i ny «regional 
plan for fornybar energi i Vestland”. Arbeidet med denne planen er forankra i «Utviklingsplanen for 
Vestland» og arbeidet startar opp 2021. Ved å ta med biogass i denne planen får ein eit betre og  
meir samla bilete av energiressursane i Vestland fylke. 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet ber om at mål og retningsliner for biogass i Vestland vert innlemma i ny «regional 
plan for fornybar energi i Vestland”. Arbeidet med denne planen er forankra i «Utviklingsplanen for 
Vestland» og arbeidet startar opp 2021. Ved å ta med biogass i denne planen får ein eit betre og  
meir samla bilete av energiressursane i Vestland fylke. 
 
 
PS 60/21 Høyringsutkast - Regional plan for vassforvaltning med tilhøyrande 
tiltaksprogram og handlingsprogram 2022-2027 for Vestland vassregion 
 
Forslag til innstiling 
 



1 Vestland fylkeskommunen legg Regional plan for vassforvaltning for Vestland 
vassregion 2022-2027 ut på høyring og offentleg ettersyn i perioden 1. april til 30. juni 
2021. 
 

2 Vestland fylkeskommunen legg tiltaksprogram for Vestland vassregion 2022-2027 ut på 
høyring og offentleg ettersyn i perioden 1. april til 30. juni 2021. 
 

3 Vestland fylkeskommune legg handlingsprogram for Vestland vassregion 2022-2027 ut 
på høyring og offentleg ettersyn i perioden 1. april til 30. juni 2021. 

 
Saksprotokoll i hovudutval for næring -  23.03.2021 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag som innstilling til fylkesutvalet vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Vestland fylkeskommunen legg Regional plan for vassforvaltning for Vestland vassregion 
2022-2027 ut på høyring og offentleg ettersyn i perioden 1. april til 30. juni 2021. 
 

2. Vestland fylkeskommunen legg tiltaksprogram for Vestland vassregion 2022-2027 ut på 
høyring og offentleg ettersyn i perioden 1. april til 30. juni 2021. 

 
3. Vestland fylkeskommune legg handlingsprogram for Vestland vassregion 2022-2027 ut på 

høyring og offentleg ettersyn i perioden 1. april til 30. juni 2021. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 

1. Vestland fylkeskommunen legg Regional plan for vassforvaltning for Vestland vassregion 
2022-2027 ut på høyring og offentleg ettersyn i perioden 1. april til 30. juni 2021. 
 

2. Vestland fylkeskommunen legg tiltaksprogram for Vestland vassregion 2022-2027 ut på 
høyring og offentleg ettersyn i perioden 1. april til 30. juni 2021. 

 
3. Vestland fylkeskommune legg handlingsprogram for Vestland vassregion 2022-2027 ut på 

høyring og offentleg ettersyn i perioden 1. april til 30. juni 2021. 

 
 
PS 61/21 Høyringssak - Avgift på viltlevande marine ressursar 
 
Forslag til innstilling  
 
1 Vestland fylkeskommune ynskjer at det vert gjort ei vurdering om avgifta på uttak av viltlevande 

marine ressursar bør vere øyremerka tiltak og ordningar som kjem fiskerinæringa til gode, til 
utvikling av ei meir berekraftig næring. 

 
2 Fylkeskommunen ser ikkje at det er grunnlag for å differensiere avgiftsordninga til berre å gjelde 

nokre fartøygrupper eller fartøy som er underlagt strukturkvoteordning. 
 
3 Fylkeskommunen ser det som viktig at avgiftssatsen vert føreseieleg, og foreslår at avgifta med 

fordel kan vere ein fast prosentsats i staden for eit fast beløp. Slik kan ein gje fiskerinæringa mindre 
avgiftstrykk i år der førstehandsomsettinga er låg. 

 
Saksprotokoll i hovudutval for næring -  23.03.2021 
 
Marianne Sæhle (SV) sette på vegner av A, Frp, H, MDG, Sp, SV, V, Krf, U fram slikt forslag: 



«Alternativ 
Vestland fylkeskommune rår sterkt frå å innføre denne avgifta.» 

 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag som innstilling til fylkesutvalet vart satt opp mot Sæhle sitt forslag. 
Sæhle sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
Vestland fylkeskommune rår sterkt frå å innføre denne avgifta. 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Vestland fylkeskommune rår sterkt frå å innføre denne avgifta. 
 
 
PS 62/21 Regionalplan for Sogn 2021-2024 - Høyring 
 
Forslag til vedtak  
 
1. Det er positivt at kommunane i Sogn regionråd har utarbeida ein felles strategi med prioriterte 
tema og satsingsområde for arbeidet. For å unngå forveksling med regional plan etter plan- og 
bygningslova, vert det rådd til at namnet vert endra til strategi, eller plan for arbeidet til Sogn 
regionråd. 
 
2. Fylkesutvalet merkar seg at berekraft er eit overordna perspektiv for arbeidet. Vi ber om at mål 
og satsingsområde i Utviklingsplan for Vestland vert omtalt i planen, og lagt til grunn for arbeidet. 
 
3. Fylkesutvalet meiner det er positivt at det under satsingsområdet Attraktiv buregion er sett fokus 
på integrering og inkludering, gjennom prosjektet «Sogn for alle».  
 
4. Planframlegget viser ei offensiv og utviklingsorientert tilnærming til satsingsområdet 
næringsutvikling. Det er vidare positivt at regionrådet har ei breitt fokus på utviklingsarbeid og 
samskaping, og at attraktivitet blir skapt ved at det offentlege, næringslivet, frivillige og 
innbyggjarar jobbar saman. 

5. Fylkesutvalet meiner at planen i større grad bør omtale klimaomstilling innafor alle 
satsingsområda for å kunne lukkast med visjon «Saman gjer vi Sogn til ein attraktiv og livskraftig 
region». Planen bør omtale korleis de vil arbeide for å redusere utsleppa i regionen, i tillegg til 
satsing på ny teknologi. Vidare bør den omtale korleis klimaendringar kan påverke dei fire 
satsingsområda.  
 
7. Ein føresetnad for god oppfølging av planen er at den vert implementert i kommunane sine 
planar. Korleis dette skal gjerast bør omtalast i planen. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmann sitt forslag vart vedteke mot 2 røyster (UA, FNB). 
 
Vedtak 
 
1. Det er positivt at kommunane i Sogn regionråd har utarbeida ein felles strategi med prioriterte 
tema og satsingsområde for arbeidet. For å unngå forveksling med regional plan etter plan- og 
bygningslova, vert det rådd til at namnet vert endra til strategi, eller plan for arbeidet til Sogn 
regionråd. 



 
2. Fylkesutvalet merkar seg at berekraft er eit overordna perspektiv for arbeidet. Vi ber om at mål 
og satsingsområde i Utviklingsplan for Vestland vert omtalt i planen, og lagt til grunn for arbeidet. 
 
3. Fylkesutvalet meiner det er positivt at det under satsingsområdet Attraktiv buregion er sett fokus 
på integrering og inkludering, gjennom prosjektet «Sogn for alle».  
 
4. Planframlegget viser ei offensiv og utviklingsorientert tilnærming til satsingsområdet 
næringsutvikling. Det er vidare positivt at regionrådet har ei breitt fokus på utviklingsarbeid og 
samskaping, og at attraktivitet blir skapt ved at det offentlege, næringslivet, frivillige og 
innbyggjarar jobbar saman. 
5. Fylkesutvalet meiner at planen i større grad bør omtale klimaomstilling innafor alle 
satsingsområda for å kunne lukkast med visjon «Saman gjer vi Sogn til ein attraktiv og livskraftig 
region». Planen bør omtale korleis de vil arbeide for å redusere utsleppa i regionen, i tillegg til 
satsing på ny teknologi. Vidare bør den omtale korleis klimaendringar kan påverke dei fire 
satsingsområda.  
 
7. Ein føresetnad for god oppfølging av planen er at den vert implementert i kommunane sine 
planar. Korleis dette skal gjerast bør omtalast i planen. 
 
 
PS 63/21 Høyring - Endring i forskrift om stadnamn 
 
Forslag til innstilling  
 
Fylkesutvalet stiller seg bak framlegget til endringar slik det ligg føre i høyringsutkastet. 
 
Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  25.03.2021 
 
Avrøysting 
Det var 14 medlemer til stades. 
Fylkesrådmannen sitt forslag som innstilling til fylkesutvalet vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet  
Fylkesutvalet stiller seg bak framlegget til endringar slik det ligg føre i høyringsutkastet. 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet stiller seg bak framlegget til endringar slik det ligg føre i høyringsutkastet. 
 
 
PS 64/21 Regionalparkar. Brei verdiskaping på kulturmijøfeltet. Nye retningsliner 
for ei ny tilskotsordning, gjeldande frå 2022 
 
Forslag til innstilling  
 
1. Fylkesutvalet meiner regionalparkane er gode modellar for lokal og regional samfunnsutvikling 
og vil støtte opp om arbeidet gjennom eigne ordningar. 
 
2. Fylkesutvalet sluttar seg til retningsliner og kriterium for tilskotsordninga «Regionalparkar. Brei 
verdiskaping på kulturmiljøfeltet».  
 
3. Fylkesutvalet ber administrasjonen om legge fram sak om dei økonomiske konsekvensane i 
samband med Arbeidsdokument 2/2021.  
 
Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  25.03.2021 
 



Avrøysting 
Det var 14 medlemer til stades. 
Fylkesrådmannen sitt forslag som innstilling til fylkesutvalet vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Fylkesutvalet meiner regionalparkane er gode modellar for lokal og regional samfunnsutvikling 
og vil støtte opp om arbeidet gjennom eigne ordningar. 
 
2. Fylkesutvalet sluttar seg til retningsliner og kriterium for tilskotsordninga «Regionalparkar. Brei 
verdiskaping på kulturmiljøfeltet».  
 
3. Fylkesutvalet ber administrasjonen om legge fram sak om dei økonomiske konsekvensane i 
samband med Arbeidsdokument 2/2021.  
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet meiner regionalparkane er gode modellar for lokal og regional samfunnsutvikling 
og vil støtte opp om arbeidet gjennom eigne ordningar. 
2. Fylkesutvalet sluttar seg til retningsliner og kriterium for tilskotsordninga «Regionalparkar. Brei 
verdiskaping på kulturmiljøfeltet».  
3. Fylkesutvalet ber administrasjonen om legge fram sak om dei økonomiske konsekvensane i 
samband med Arbeidsdokument 2/2021.  
 
 
PS 65/21 Fråsegn til høyringsnotat - energieffektiviseringsdirektivet artikkel 14.5 
 
Forslag til vedtak 
 
Vestland fylkeskommune rår til at det vert eit krav å gjere kost-nyttevurdering av utnytting av 
overskotsvarme frå termiske kraftverk, industri, datasenter og andre anlegg slik det er lagt fram av 
OED i høyringsnotat om energidirektivet artikkel 14.5, 17.02.2021. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmann sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Vestland fylkeskommune rår til at det vert eit krav å gjere kost-nyttevurdering av utnytting av 
overskotsvarme frå termiske kraftverk, industri, datasenter og andre anlegg slik det er lagt fram av 
OED i høyringsnotat om energidirektivet artikkel 14.5, 17.02.2021. 
 
 
PS 66/21 Eigarstrategi for Skyttel AS 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet vedtek eigarstrategi for Skyttel AS slik han føreligg, jf. vedlegg.  
 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  23.03.2021 
 
Utvalsleiar Jannicke Bergesen Clarke (A) reiste spørsmål kring eiga habilitet, då ho er varamedlem 
i styret til Skyttel AS. Nestleiar Marthe Hammer (SV) leia møtet ved behandling av Bergesen 
Clarke sin habilitet. Utvalet vedtok samrøystes at Bergesen Clarke var habil til å ta del i 
saksbehandlinga. 



 
Trym Aafløy (FNB) reiste spørsmål kring eiga habilitet, då han er styremedlem i Skyttel AS. Utvalet 
vedtok samrøystes at Aafløy var inhabil, jf. forvaltningslova § 6 (1) bokstav e nr. 2.  
 
Frank Willy Djuvik (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt:  
 
Fylkesutvalet vil påpeike at det er uaktuelt for Vestland fylkeskommune å hente ut utbytte 
av selskapet, og ber eigarrepresentantane følge dette opp ovanfor generalforsamlinga i 
Skyttel.» 

 
Avrøysting 
 
Det var 14 medlemer til stades. 
Djuvik sitt forslag fekk 2 røyster (Frp) og fall. 
Innstillinga vart vedteke mot 2 røyster (Frp). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet vedtek eigarstrategi for Skyttel AS slik han føreligg, jf. vedlegg. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Sigbjørn Framnes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg 
 
Fylkesutvalet vil påpeike at det er uaktuelt for Vestland fylkeskommune å hente ut utbytte 
av selskapet, og ber eigarrepresentantane følge dette opp ovanfor generalforsamlinga i 
Skyttel.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
Framnes sitt forslag fekk 4 røyster (FNB, UA, Frp) og fall.  
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet vedtek eigarstrategi for Skyttel AS slik han føreligg, jf. vedlegg. 
 
 
PS 67/21 Eigarstrategi for Grieghallen IKS 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet vedtek vedlagde eigarstrategi for Grieghallen IKS 
 
Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  25.03.2021 
 
Avrøysting 
Det var 14 medlemer til stades. 
Fylkesrådmannen sitt forslag som innstilling til fylkesutvalet vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
Fylkesutvalet vedtek vedlagde eigarstrategi for Grieghallen IKS 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Marthe Hammer (SV) stilte spørsmål om ho var inhabil fordi ho sitt i representantskapet til 
Grieghallen IKS. Hammer trådte frå under spørsmålet om ho var inhabil. Fylkesutvalet vedtok 
samrøystes at Hammer var habil til å delta i saksbehandlinga. Hammer tiltrådte saksbehandlinga.  
 



Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet vedtek vedlagde eigarstrategi for Grieghallen IKS. 
 
 
PS 68/21 Høyringsuttale - Demografiutfordringar i distrikta (NOU 2020:15) 
 
Forslag til vedtak 
 
Vestland fylke har 35 kommunar med tilsaman 214 000 innbyggjarar som vi kan rekne som 
distriktskommunar innanfor den definisjonen som NOU 2020:15 Det handler om Norge legg til 
grunn. I 2040 vil det truleg bu mellom 207 000 og 211 000 innbyggjarar i desse kommunane. NOU 
2020:15 er difor ei viktig utgreiing for fylket vårt. 
 

1) NOU 2020:15 peiker på at det er behov for nytenking i distriktspolitikken (punkt 10.7, s. 
195). Vestland fylkeskommune sluttar seg til dette og meiner at utgreiinga viser 
utviklingstrekk og utfordringar som er sentrale for utvikling av ei ny, samordna og 
framtidsretta distriktspolitikk. 

 

2) Vestland fylkeskommune støtter oppretting av eit offentleg utval for utgreiing av 
inntektsgrunnlag for kommunane og grunnlaget for dei regionale tilskota, sett i lys av dei 
utfordringane som NOU 2020:15 trekk opp.  

 
3) NOU 2020:15 peiker på behov for regional samordning og samarbeid (s. 14 og 193). Ved 

regionreforma pr 1.januar 2020, vart fylkeskommunen si rolle som samfunnsutviklar 
framheva som vesentleg. Vestland fylkeskommune kan ikkje sjå at denne rolla er vurdert 
og omtala i nemnande grad. Vi vil peike på at fleire av dei utfordringane som er utgreidd 
fell innanfor område der fylkeskommunen har verkemiddel og kompetanse til å bidra. Vi 
meiner utgreiinga ville tent på å ta dette forholdet med i framlegg til rammer for ein ny 
distriktspolitikk.  
 

4) Vestland fylkeskommune sluttar seg til  utvalet si tilråding om oppretting av eit program for 
utprøving av nye tiltak og vil peike på at i eit slikt program vil fylkeskommunen kunne ta ei 
koordinerande rolle som del av rettleingsansvaret knytt til plan- og bygningslova og 
innanfor rammene for den regionale samfunnsutviklarrolla. 
 

5) Gjennom nasjonale forventningar til regional og kommunal planlegging har regjeringa bedt 
fylkeskommunar og kommunar om å sikre at FN sine berekraftsmål blir ein del av 
grunnlaget for samfunns- og arealplanlegginga gjennom: 

a. Planlegging som verktøy for heilskapleg og berekraftig utvikling 
b. Vekstkraftige regionar og lokalsamfunn i heile landet 
c. Berekraftig areal- og transportutvikling 
d. Byar og tettstader der det er godt å bu og leve 

Vestland fylkeskommune har lagt dette til grunn i vår regionale planstrategi Utviklingsplan 
for Vestland 2020-2024. 
Vestland fylkeskommune merkar seg at NOU 2020:15 også tek med berekraft som eit 
element både i tittel på rapporten og ved at berekraft blir nemnd i omtale av tema fleire 
stader i utgreiinga. Vi vil likevel peike på at ei klarare kopling mot FN sine berekraftsmål og 
samverke mellom dei tre dimensjonane som desse byggjar på (miljødimensjonen, 
økonomidimensjonen og den sosiale dimensjonen), vil kunne styrke utgreiinga og gi 
klarare retning for strategisk arbeid og planlegging ved utforming av ein ny distriktspolitikk. 

 
6) Utgreiinga peiker på at sektorstyring og silotenking kombinert med digitalisering og 

spesialisering i sum har vore til ugunst for distrikta (s.15 og 190). Samstundes held 
utgreiinga fram digitalisering som viktig bidrag i utvikling av ein ny distriktspolitikk gjennom 
utvikling av nye teknologiske løysingar innanfor ei rekkjeviddeaukande modell (t.d. s.97). 
Utviklingsplan for Vestland 2020-2024 har som mål 3 Lokalsamfunn som ramme for gode 
kvardagsliv, med tilhøyrande strategi 3.3. Vestland skal utvikle fysisk og digital 



infrastruktur som sikrar mobilitet og digitale tenester. Vestland fylkeskommune meiner at 
ein tydeleg definisjon av digitalisering som ikkje er avgrensa til digitale løysingar, men som 
legg vekt på digitalisering som verktøy for å tilpasse forvaltningsstrukturstruktur, 
organisering, arbeidsprosessar og tenesteyting, vil kunne bidra positivt i ein distriktspolitikk 
der mellom anna utflytting av statlege arbeidsplassar er ei målsetting. 
 

7) Vestland fylkeskommune sluttar seg til utvalet si vurdering av vegbygging (for å binde 
saman regionar), utvikling av transporttilbod, utbygging av breiband og utvikling av digitale 
tenester som vesentlege element i ei rekkjeviddeaukande strategi (s. 97). Dette er 
utfordringar som er særleg tydelege i vårt fylke. 

 
8) Vestland fylkeskommune vil gjere merksam på fylkeskommunane sitt kompetansepolitiske 

ansvar og samordningsrolle. Eit viktig mål er å sikre betre tilgang på arbeidskraft som 
møter behovet i den regionale arbeidsmarknaden og vidareutviklar kompetansen til dei 
som er i arbeid. Dette skal skje i tett samarbeid mellom næringslivet, offentleg sektor og 
utdanningsinstitusjonane. Vi har etablert Kompetanseforum Vestland som 
samarbeidsorgan for kompetansearbeid i regionen. Vestland fylkeskommune kan ikkje sjå 
at det regionale kompetansearbeidet og fylkeskommunen si rolle er teke inn i NOU 
2020:15. 

 
9) Vestland fylkeskommune meiner at fylkeskommunen sitt ansvar for dei vidaregåande 

skulane og vidaregåande opplæring si rolle i ei ny distriktspolitikk er for utydeleg i NOU 
2020:15 

 
10) Vestland fylkeskommune har merka seg at Kommunal og moderniseringsdepartementet i 

høyringsbrevet ber om innspel til tiltak som ikkje er inkludert i utgreiinga. Vi legg 
fylkesrådmannen si saksframstilling ved denne høyringsuttalen. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Trude Brosvik (KRF) sette på vegner av KRF, A, MDG, SP, SV, V fram slikt forslag:  
 

«Tillegg før punkt 1 
 
Det krev både politisk mot og vilje for å halde fast på målet om busetting i heile landet.  
NOU 2020:15 frå Distriktsdemografiutvalet peikar på utviklingstrekk for distrikta og tiltak for 
korleis ein med politikk kan motverke sterke sentraliseringstrendar og styrke distrikta.  
 
Vestland fylke meiner NOU 2020:15 har fleire gode framlegg for å styrke distrikta. Vestland 
fylke er tydelege på at for å nå målet om likeverdige tenester og tilbod i heile landet, så 
krev det tildels særlege og skreddarsydde tiltak, og ikkje berre universelle tiltak som for ein 
stor del legg marknaden til grunn for løysingar.  
 
Likeverdig tilgang til offentleg tenestetilbod, enten det er helsetenester, 
utdanningsinstitusjonar, kollektivtilbod eller anna infrastruktur, betyr mykje for kvar ein vel 
å busette seg. Bustadpolitikken, der bustader i distrikta er like dyre å bygge men har mykje 
lågare andrehandsverdi, er viktig å sjå nærare på.  
 
Den sterke samanhengen som er mellom kvar högare utdanningsinstitusjonar er lokalisert 
og kvar folk busett seg, talar sterkt for å halde fast på desentraliserte strukturar både for 
vidaregåande skular, fagskoler og for högare utdanning.  
 
Fylkeskommunen si rolle som regional utviklar og viktig samarbeidspart med kommunane, 
må styrkast og tilførast midlar til å vere nettopp det. 

 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmann sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Brosvik sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Det krev både politisk mot og vilje for å halde fast på målet om busetting i heile landet.  



NOU 2020:15 frå Distriktsdemografiutvalet peikar på utviklingstrekk for distrikta og tiltak for korleis 
ein med politikk kan motverke sterke sentraliseringstrendar og styrke distrikta.  
 
Vestland fylke meiner NOU 2020:15 har fleire gode framlegg for å styrke distrikta. Vestland fylke er 
tydelege på at for å nå målet om likeverdige tenester og tilbod i heile landet, så krev det tildels 
særlege og skreddarsydde tiltak, og ikkje berre universelle tiltak som for ein stor del legg 
marknaden til grunn for løysingar.  
 
Likeverdig tilgang til offentleg tenestetilbod, enten det er helsetenester, utdanningsinstitusjonar, 
kollektivtilbod eller anna infrastruktur, betyr mykje for kvar ein vel å busette seg. Bustadpolitikken, 
der bustader i distrikta er like dyre å bygge men har mykje lågare andrehandsverdi, er viktig å sjå 
nærare på.  
 
Den sterke samanhengen som er mellom kvar högare utdanningsinstitusjonar er lokalisert og kvar 
folk busett seg, talar sterkt for å halde fast på desentraliserte strukturar både for vidaregåande 
skular, fagskoler og for högare utdanning.  
 
Fylkeskommunen si rolle som regional utviklar og viktig samarbeidspart med kommunane, må 
styrkast og tilførast midlar til å vere nettopp det. 
 
Vestland fylke har 35 kommunar med tilsaman 214 000 innbyggjarar som vi kan rekne som 
distriktskommunar innanfor den definisjonen som NOU 2020:15 Det handler om Norge legg til 
grunn. I 2040 vil det truleg bu mellom 207 000 og 211 000 innbyggjarar i desse kommunane. NOU 
2020:15 er difor ei viktig utgreiing for fylket vårt. 
 

1) NOU 2020:15 peiker på at det er behov for nytenking i distriktspolitikken (punkt 10.7, s. 
195). Vestland fylkeskommune sluttar seg til dette og meiner at utgreiinga viser 
utviklingstrekk og utfordringar som er sentrale for utvikling av ei ny, samordna og 
framtidsretta distriktspolitikk. 

 

2) Vestland fylkeskommune støtter oppretting av eit offentleg utval for utgreiing av 
inntektsgrunnlag for kommunane og grunnlaget for dei regionale tilskota, sett i lys av dei 
utfordringane som NOU 2020:15 trekk opp.  

 
3) NOU 2020:15 peiker på behov for regional samordning og samarbeid (s. 14 og 193). Ved 

regionreforma pr 1.januar 2020, vart fylkeskommunen si rolle som samfunnsutviklar 
framheva som vesentleg. Vestland fylkeskommune kan ikkje sjå at denne rolla er vurdert 
og omtala i nemnande grad. Vi vil peike på at fleire av dei utfordringane som er utgreidd 
fell innanfor område der fylkeskommunen har verkemiddel og kompetanse til å bidra. Vi 
meiner utgreiinga ville tent på å ta dette forholdet med i framlegg til rammer for ein ny 
distriktspolitikk.  
 

4) Vestland fylkeskommune sluttar seg til  utvalet si tilråding om oppretting av eit program for 
utprøving av nye tiltak og vil peike på at i eit slikt program vil fylkeskommunen kunne ta ei 
koordinerande rolle som del av rettleingsansvaret knytt til plan- og bygningslova og 
innanfor rammene for den regionale samfunnsutviklarrolla. 
 

5) Gjennom nasjonale forventningar til regional og kommunal planlegging har regjeringa bedt 
fylkeskommunar og kommunar om å sikre at FN sine berekraftsmål blir ein del av 
grunnlaget for samfunns- og arealplanlegginga gjennom: 

a. Planlegging som verktøy for heilskapleg og berekraftig utvikling 
b. Vekstkraftige regionar og lokalsamfunn i heile landet 
c. Berekraftig areal- og transportutvikling 
d. Byar og tettstader der det er godt å bu og leve 

Vestland fylkeskommune har lagt dette til grunn i vår regionale planstrategi Utviklingsplan 
for Vestland 2020-2024. 
Vestland fylkeskommune merkar seg at NOU 2020:15 også tek med berekraft som eit 
element både i tittel på rapporten og ved at berekraft blir nemnd i omtale av tema fleire 
stader i utgreiinga. Vi vil likevel peike på at ei klarare kopling mot FN sine berekraftsmål og 
samverke mellom dei tre dimensjonane som desse byggjar på (miljødimensjonen, 
økonomidimensjonen og den sosiale dimensjonen), vil kunne styrke utgreiinga og gi 
klarare retning for strategisk arbeid og planlegging ved utforming av ein ny distriktspolitikk. 

 



6) Utgreiinga peiker på at sektorstyring og silotenking kombinert med digitalisering og 
spesialisering i sum har vore til ugunst for distrikta (s.15 og 190). Samstundes held 
utgreiinga fram digitalisering som viktig bidrag i utvikling av ein ny distriktspolitikk gjennom 
utvikling av nye teknologiske løysingar innanfor ei rekkjeviddeaukande modell (t.d. s.97). 
Utviklingsplan for Vestland 2020-2024 har som mål 3 Lokalsamfunn som ramme for gode 
kvardagsliv, med tilhøyrande strategi 3.3. Vestland skal utvikle fysisk og digital 
infrastruktur som sikrar mobilitet og digitale tenester. Vestland fylkeskommune meiner at 
ein tydeleg definisjon av digitalisering som ikkje er avgrensa til digitale løysingar, men som 
legg vekt på digitalisering som verktøy for å tilpasse forvaltningsstrukturstruktur, 
organisering, arbeidsprosessar og tenesteyting, vil kunne bidra positivt i ein distriktspolitikk 
der mellom anna utflytting av statlege arbeidsplassar er ei målsetting. 
 

7) Vestland fylkeskommune sluttar seg til utvalet si vurdering av vegbygging (for å binde 
saman regionar), utvikling av transporttilbod, utbygging av breiband og utvikling av digitale 
tenester som vesentlege element i ei rekkjeviddeaukande strategi (s. 97). Dette er 
utfordringar som er særleg tydelege i vårt fylke. 

 
8) Vestland fylkeskommune vil gjere merksam på fylkeskommunane sitt kompetansepolitiske 

ansvar og samordningsrolle. Eit viktig mål er å sikre betre tilgang på arbeidskraft som 
møter behovet i den regionale arbeidsmarknaden og vidareutviklar kompetansen til dei 
som er i arbeid. Dette skal skje i tett samarbeid mellom næringslivet, offentleg sektor og 
utdanningsinstitusjonane. Vi har etablert Kompetanseforum Vestland som 
samarbeidsorgan for kompetansearbeid i regionen. Vestland fylkeskommune kan ikkje sjå 
at det regionale kompetansearbeidet og fylkeskommunen si rolle er teke inn i NOU 
2020:15. 

 
9) Vestland fylkeskommune meiner at fylkeskommunen sitt ansvar for dei vidaregåande 

skulane og vidaregåande opplæring si rolle i ei ny distriktspolitikk er for utydeleg i NOU 
2020:15 

 
10) Vestland fylkeskommune har merka seg at Kommunal og moderniseringsdepartementet i 

høyringsbrevet ber om innspel til tiltak som ikkje er inkludert i utgreiinga. Vi legg 
fylkesrådmannen si saksframstilling ved denne høyringsuttalen. 

 
PS 69/21 Søknad frå Kreftforeininga - Søknad om støtte til krafttak mot kreft 
Forslag til vedtak  
 
Fylkesutvalet løyver kr. 100 000 frå fylkesutvalet sin rådeveldekonto til søknad om støtte til krafttak 
mot kreft 2021 frå Kreftforeininga.  
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmann sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet løyver kr. 100 000 frå fylkesutvalet sin rådeveldekonto til søknad om støtte til krafttak 
mot kreft 2021 frå Kreftforeininga.  
 
 
PS 70/21 Legg Business Norway til Bergen 
 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  26.03.2021 
 
Anne Gine Hestetun (A) sette på vegner av A, MDG, SP, SV, V, KRF fram slikt forslag: 

 
«Uttale 
 
Regjeringa varsla i haust at det skulle koma ei heilt ny satsing på eksport. I desse dagar 
varslast at dette vert konkretisert for Stortinget innan kort tid. Den nye eininga vert kalla 
«Business Norway», og skal etablerast utanfor hovudstaden. Etablering av ‘Business 
Norway’, har til oppgåve å koordinere og spisse innsatsen, samordne 



verkemiddelapparatet, vere tett på næringslivet slik at eksporten aukar. Dette er bra i ei tid 
som eksport tapar terreng og vi tapar samanlikna med dei me pleier samanlikna oss med. 
Auka eksport sikrar arbeidsplassar. Vestland fylke finn det rimeleg å lokalisera denne 
verksemnda til Vestland og Bergen. Her finn ein eit kompetent og rikt næringsliv, som er 
avhengig av eit velfungerande verkemiddelapparat. Her finn ein finanskompetanse og 
juridisk kompetanse. Næringsliv og akademia samhandlar godt og representerer ein 
naudsynt muskel for å lykkast. Lat kompetansen bli avgjerande og lokalisèr Business 
Norway til Vestland og Bergen.» 

 
Avrøysting 
 
Hestetun sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Regjeringa varsla i haust at det skulle koma ei heilt ny satsing på eksport. I desse dagar varslast at 
dette vert konkretisert for Stortinget innan kort tid. Den nye eininga vert kalla «Business Norway», 
og skal etablerast utanfor hovudstaden. Etablering av ‘Business Norway’, har til oppgåve å 
koordinere og spisse innsatsen, samordne verkemiddelapparatet, vere tett på næringslivet slik at 
eksporten aukar. Dette er bra i ei tid som eksport tapar terreng og vi tapar samanlikna med dei me 
pleier samanlikna oss med. Auka eksport sikrar arbeidsplassar. Vestland fylke finn det rimeleg å 
lokalisera denne verksemnda til Vestland og Bergen. Her finn ein eit kompetent og rikt næringsliv, 
som er avhengig av eit velfungerande verkemiddelapparat. Her finn ein finanskompetanse og 
juridisk kompetanse. Næringsliv og akademia samhandlar godt og representerer ein naudsynt 
muskel for å lykkast. Lat kompetansen bli avgjerande og lokalisèr Business Norway til Vestland og 
Bergen. 
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